
Zápis č. 4/2023 

z jednání Komise pro místní Agendu 21 dne 28. 11. 2023 

  

Přítomni: předseda komise: Mgr. Lukáš Hájek, M.A., Ph.D. 

členové komise: František Homolka, Alena Kejzarová  

hosté: Mgr. Jan Hruška 

 

Omluveni: Tina Honsejková, Ing. Helena Gajdošová, Ivana Hujerová 

 

Celkem bylo jednání přítomno 4 účastníků. 

 

Program jednání:  

 Participativní rozpočet 2023, 

 veřejné a mladé fórum 2023, 

 pořízení reprezentativního sociologického průzkumu, 

 příprava statutu osadních výborů, 

 různé. 

 Schválení programu: bez námitek 

Průběh jednání: 

Participativní  rozpočet 

Pan náměstek Jan Hruška informoval přítomné o výsledcích hlasování ve 3. ročníku participativního rozpočtu. 

Z celkem 41 podaných návrhů bylo zařazeno do hlasování 28 návrhů. Hlasování probíhalo během měsíce října 

2023. Celkem hlasovalo 3 723 hlasujících. Vybráno k realizaci bylo 10 návrhů. 

 

Kategorie malých projektů 

 
 

Kategorie velkých projektů 

 
 

 



Kategorie supervelkých projektů 

 

 

Předseda komise Lukáš Hájek informuje, že na webu participativního rozpočtu (www.tvorimeliberec.cz) chyběla 

informace o přesměrování na web Mobilního rozhlasu. 

Pan Homolka má dotaz na udělování negativního hlasu při hlasování. Pan náměstek Jan Hruška konstatuje, že 

negativní hlas je dobrou zpětnou vazbou. 

Předseda komise Lukáš Hájek otevírá otázku uvádění finančních nákladů k jednotlivým projektům. Dodává, že je 

pro uvádění finančních nákladů na projekty. Pan náměstek Jan Hruška souhlasí, chce být transparentní. Tato 

informace má mít i edukační vliv na občany. 

Dalším tématem je web www.tvorimeliberec.cz – je potřeba tento web neustále aktualizovat (chybí výsledky 

letošního ročníku, aktuální stavy výherních projektů z předešlých ročníků). Tento web by měl být hlavním 

informačním kanálem pro PaRo. 

Předseda Lukáš Hájek navrhuje uspořádat setkání se všemi navrhovateli 3. ročníku participativního rozpočtu.  

Pan náměstek Jan Hruška souhlasí a navrhuje toto setkání uspořádat po Novém roce. 

Paní Kejzarová zmiňuje inspiraci z Brna, kde měli na náměstí vystavené jednotlivé návrhy v prosklených 

nástěnkách.  Byly tak volně přístupné a každý občan si návrhy mohl pročíst. 

Dále pak předseda komise Lukáš Hájek hovoří o budoucnosti participativního rozpočtu.  I participativní rozpočet 

má své limity a je nutné zavčasu přemýšlet o inovacích. Uvádí například tematické participativní rozpočty nebo 

změnu v kategoriích. Případně netřídit projekty podle ceny, ale podle tématu. Dále zmiňuje možnost měkkých 

projektů, které nebudou investiční, ale spíš nákladové – například zřízení tísňové linky, kde právě vznikají 

provozní náklady. Ostatní členové komise tyto náměty vítají. 

 

Veřejného fórum 2023  

Šesté veřejné fórum proběhlo ve středu 4. října odpoledne v Kavárně Pošta v Liberci. Do tvorby akčního plánu 
na vytipování největších problémů Liberce se letos zapojilo 84 účastníků. V termínu od 15. listopadu 
do 15. prosince 2023 budou výsledky z říjnového setkání ověřeny elektronickou anketou a také prostřednictvím 
Zpravodaje Liberec a na sociálních sítích města. 

Předseda Lukáš Hájek navrhuje zamyslet se nad jedním ze stolů, a to konkrétně nad stolem mladých. Zda tento 

stůl mít i na dalším VF a jakou věkovou skupinu do něj zařadit.  

 

 

 

 

http://www.tvorimeliberec.cz/


Mladé fórum 2023  

Město Liberec ve spolupráci s libereckými základními školami připravilo ve středu 1. 11. 2023 vůbec první 
„Mladé fórum“ v Kavárně Pošta v Liberci. Cílem tohoto setkání bylo vytipovat „Desatero problémů města 
z pohledu liberecké mládeže“. Své zástupce zde mělo 15 libereckých základních škol. Společné diskuse se 
zúčastnilo 48 žáků. V termínu od 21. listopadu do 7. prosince 2023 jsou výsledky z listopadového setkání 
ověřovány elektronickou anketou skrz www.munipolis.cz. 

Reprezentativní sociologický průzkum 

Předseda komise Lukáš Hájek informuje, že je v plánu v příštím roce pořízení sociologického průzkumu. Je 

důležité zamyslet se nad obsahem a tématem tohoto průzkumu. Definovat stěžejní informace, které chceme 

získat. Inspiraci můžeme čerpat od Brna. Součástí sociologického průzkumu mohou být i témata z Veřejného 

fóra. 

Osadní výbory 

Byla zřízena pracovní skupina, která je aktivní, má za sebou 3. jednání. Finální návrh statutu by mohl být 

představen v prvních měsících roku 2024. Momentálně pracovní skupina řeší sdílení informací, působnost a 

disponování s finančními prostředky. Paní Kejzarová zmiňuje historii OV v Liberci. Doposud nebyla motivace pro 

vytváření OV. Nově, bude impuls ze strany radnice, aby se občané zapojili do OV.    

Paní Kejzarová nabízí spolupráci s dobrovolníky v rámci událostí města nebo OV. Tato nabídka je vítána.  

V následujícím roce je v plánu intenzivnější spolupráce s Mobilním rozhlasem, který by měl mít kontakty na 

občany v určitých lokalitách města. Tato spolupráce bude v širším rozsahu a bude tedy placená.  

Pocitová mapa  

PM byla v plánu na podzim roku 2023. Materiál je připravený, museli jsme tento nástroj pozastavit, jelikož 

v tomto období probíhalo hlasování do PaRo, probíhalo dotazníkové šetření a pocitová mapa ke studii 

organizace a parkování na sídlištích a další. Pocitovou mapu využijeme v příštím roce.  

Rozšíření komise  

Předseda komise Lukáš Hájek navrhuje rozšíření Komise MA21 o další sektor. Dalším sektorem by mohl být 

školský, vysokoškolsky sektor nebo OV. Musí být zachován lichý počat členů komise. S větším počtem členů 

bychom lépe využili potenciál komise. Paní Kejzarová i pan náměstek Jan Hruška souhlasí.  

  

 

Termín příštího jednání komise bude 23. 1. 2024 (zasedací místnost 209) v 8.30.  

 

Zapsala: Bc. Lucie Vašková  Mgr. Lukáš Hájek, M.A., Ph.D. 

tajemnice komise předseda komise 

http://www.munipolis.cz/

